



Date: 22/03/2020
Ref: 7/2020

التاريخ: 22/03/2020
المرجع: 7/2020

Circular No. 7/2020

**Concerning preventive measures at restaurants,
coffee shops and other prepared food outlets.**

تعميم رقم 7/2020

**بشأن التدابير الوقائية في المطاعم و المقاهي و منافذ
تقديم الأطعمة الجاهزة**

**Respected owners of Restaurants, Cafeterias,
Cafes and Facilities that provide ready to eat
meals.**

**السادة أصحاب المطاعم والكافتيريات والمقاهي وأماكن
تقديم الوجبات الغذائية المحترمين**

Greetings,

تحية طيبة وبعد،

In line with preventive measures for Coronavirus "Covid-19", and follow up on its implementation and its urgent application in the various commercial establishments registered in the Emirate of Abu Dhabi, the Department of Economic Development - Abu Dhabi directs all owners of restaurants, cafeterias, cafes and places to provide meals to adhere to the following procedures:

تماشياً مع التدابير الوقائية الخاصة بفيروس كورونا "كوفيد-19"، ومتابعة تنفيذها وتطبيقها بشكل عاجل في مختلف المنشآت التجارية المسجلة في اماره أبوظبي، توجه دائرة التنمية الاقتصادية-أبوظبي جميع أصحاب المطاعم والكافتيريات والمقاهي وأماكن تقديم الوجبات الغذائية التقيد بتنفيذ الإجراءات التالية:

1. To maintain a minimum space of two square meters between tables from each direction and using up to 20% of the Restaurant's occupational capacity.
2. Avoid using glass dishes and cups, metallic utensils, and abide to use disposable dishes, cups and utensils.
3. Carry out all hygiene, sterilization and preventive measures on regular basis for cooking equipment, food carts, and places to prepare and serve meals by using sterilization products and disposable tools.

1. ترك مسافة 2 متر مربع بين الزبائن داخل المطعم واستخدام ما لا يزيد عن 20% من الطاقة الاستيعابية للمطعم.
2. عدم استخدام الأطباق والأكواب الزجاجية والملاعق المعدنية والإلتزام باستخدام الأطباق، الأكواب والملاعق ذات الاستخدام لمرة واحدة فقط.
3. القيام بكافة إجراءات النظافة والتعقيم والوقاية بشكل مستمر لمعدات الطبخ وعربات نقل الأطعمة وأماكن تحضير وتقديم الوجبات من خلال استخدام مواد التعقيم والأدوات التي تستخدم لمرة واحدة.

You are kindly requested to implement these measures immediately, please note that:

- Inspection campaigns will be implemented by the department to determine adherence to the circular.
- Due action will be taken on those violating these instructions.

- يرجى الالتزام بالتنفيذ الفوري لهذه التعليمات مع العلم أنه:
- سيتم تنفيذ حملات تفتيشية من قبل الدائرة للوقوف على تطبيق التعميم.
 - سيتم تطبيق التشريعات النافذة بحق أي انتهاك للتعميم.

**Regards,
Abu Dhabi Department of Economic Development**



**وتفضلوا بقبول فائق الاحترام والتقدير،
دائرة التنمية الاقتصادية - أبوظبي**